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Grădinița Kiki, din comuna ieșeană Rediu, unde 
mai mulți copii s-au îmbolnăvit de tuberculoză, își 
reia activitatea începând de luni, 1 iulie 2024, după 
ce s-au desfășurat acțiuni de dezinsecție și decon-
taminare, iar toți angajații au fost testați. Cu toate 
acestea, o parte din părinți au decis să-și retragă 
copiii de la grădiniță, considerând că aceasta este 
cea mai sigură decizie.  

Kiki, grădinița unde au fost depistate 
mai multe cazuri de tuberculoză, 
își reia activitatea! 
În data de 20 iunie 2024, s-a decis suspenda-

rea, pe perioadă nedeterminată, atât a activității 
din cadrul Centrului Educațional Kiki, cât și din Gră-
dinița Kiki, care sunt situate în aceeași curte, la o 
distanță de aproximativ 100 de metri. La nici două 
săptămâni distanță, grădinița se redeschide.  

„Dragi părinți, în vederea redeschiderii porților 
Kiki, vă informăm că: întregul personal din toate 
corpurile de clădire, a fost testat și rezultatul este 
negativ pentru toți; s-a efectuat operațiunea de de-
zinsecție și decontaminare a tuturor clădirilor; 
toate textilele din grădiniță și toate suprafețele de 
mobilier au fost spălate și igienizate; circuitul co-
piilor la masă a fost reorganizat, pentru a evita in-
tersectarea acestora; spațiile exterioare de joacă 
au fost igienizate. Luni, 1 iulie, așteptăm copiii în 
condiții de siguranță. Ne dorim să le aducem în 
continuare bucurie și să le oferim cele mai fru-
moase amintiri”, se arată în mesajul transmis de 
una dintre educatoare părinților.  

Înainte de revenirea copiilor la grădiniță, părin-
ții trebuie să obțină un aviz precum că micuții sunt 
apți pentru a se întoarce în colectivitate.  

„Vă anunțăm că, la revenirea copilului în colec-
tivitate, avem nevoie de avizul «apt de a reintra în 
colectivitate», emis de medicul de familie/pneu-
molog”, a mai transmis educatoarea.  

Mai mulți părinți 
și-au retras copiii de la grădiniță!  
Reporterii BZI au luat legătura cu un părinte 

care a decis să-și retragă copilul de la Grădinița 
Kiki, după ce micuțul a ieșit pozitiv la testul IDR. 
Acesta susține că în aceeași situație sunt 15 copii 
din cadrul grădiniței. Testul de piele (cutanat) pen-
tru tuberculoză, cunoscut ca testul de tuberculină 
sau test IDR la tuberculină, este utilizat pentru a 
stabili dacă o persoană a dezvoltat un răspuns imun 
la bacteria care provoacă tuberculoza (TBC). Acest 
răspuns poate să apară dacă persoana are în pre-
zent TBC, dacă a fost expusă la acesta în trecut sau 
dacă a primit vaccinul BCG împotriva TBC. 

„Au trimis mesaje părinților, însă noi am decis 
să retragem copilul. Copilul nostru a ieșit pozitiv la 
testul IDR, așa cum s-a întâmplat și cu alți copii. De 
la DSP s-a primit raportul cu privire la doar două ca-
zuri. De la Spitalul de Pneumo nu se raportează ca-
zurile, dar copiii sunt băgați sub tratament oricum. 
Se refuză să se dea al treilea caz, ca să nu se de-

clare focar și să se întrerupă activitatea. Din sur-
sele mele, am aflat că în total sunt 15 cazuri, sigur 
și conducerea știe acest lucru, dar își asumă acest 
risc și redeschide grădinița. Au chemat pe absolut 
toată lumea la testare, eram luați în evidență pe o 
listă. Am făcut testarea IDR, doza aceea mică, con-
trolată de tuberculină care se injectează cutanat, 
pentru a vedea cum reacționează. După trei zile, am 
fost rechemați la măsurători. O parte din copii nu 
au avut reacție, dar al meu este pozitiv. Sunt mai 
mulți copii în situația asta, nu doar al nostru. După 
informațiile pe care le am, ar fi 15 copii care au avut 
reacțiile astea adverse, ca și pozitive. DSP evită să 
aibă o poziție oficială. Spitalul de Pneumo nu co-
munică aceste cazuri, dar tratamentul pe care îl 
dau e ca și cel pentru o persoană infectată. Sunt 
mulți părinți care au decis să-și retragă copiii, o 
parte nici nu au răspuns la apelul doamnelor edu-
catoare. Doar rezultatele pentru personalul testat 
au fost menționate, copiii care sunt pozitivi la IGR 
sunt ascunși la spate. Mai mult, pentru a se delimita 
de orice responsabilitate, cer aviz pentru reintrarea 
în colectivitate, plus toți copiii pe antibiotice pre-
ventiv, pentru trei sau șase luni. După cum v-am 
spus, sunt mai mult de 15 copii pozitivi, lucru con-
firmat verbal de doamna doctor de la Pneumo, dar 
evitând totuși să dea un diagnostic, pentru a nu fi 
raportați la DSP. Așa că e mai simplu să le dea la 
toți un tratament”, a declarat părintele unui copil 
care a fost retras de la Grădinița Kiki.  

În unitatea de învățământ au fost 
confirmate două cazuri de tuberculoză  
Aflând că Grădinița Kiki se va redeschide, pă-

rinții au cerut lămuriri din partea Direcției de Sănă-
tate Publică (DSP) Iași, deoarece aveau bănuiala că 
se ascunde numărul real de adulți și copii confir-
mați pozitiv cu TBC.  

„Conform adresei primite din partea Dispensa-
rului TBC Iași, în colectivitatea menționată de dum-
neavoastră au fost confirmate 2 cazuri de 
tuberculoză ( un adult și un copil). Conform proce-
durilor, s-a demarat anchetă epidemiologică, fiind 
anunțată conducerea unității de învățământ pentru 
a fi depistați și investigați contacții cazurilor de tu-
berculoză. Medicii din cadrul Dispensarului TBC au 
menținut în permanență legătura cu conducerea 
unității de învățământ, efectuând în zilele de 14.05, 
2024, 12.06.2024 și 26.06.2024 vizite la Centrul Edu-
cațional unde au discutat, din nou, atât cu condu-
cerea unității, cât și cu părinții, oferindu-le 
informațiile necesare. Ancheta epidemiologică este 
în derulare. Vă amintim pe această cale faptul că 
atribuțiile de supraveghere, diagnostic și control al 
cazurilor de tuberculoză revin numai rețelei de pnu-
moftiziologie din județul Iași, în colaborare cu Di-
recția de Sănătate Publică. Este important ca toți 
contacții cazurilor confirmate în unitatea de învă-
țământ menționată să se prezinte la Dispensarul 
TBC din cadrul Spitalului de Pnumoftiziologie pen-
tru a fi investigați și îndrumați corespunzător”, au 

transmis reprezentanții DSP Iași. 

Florin Bocai: „Nu știm exact câți părinți 
și-au retras copiii, dar important este 
că cei care s-au testat au ieșit negativ” 
Florin Bocai, directorul Centrului Educațional 

Kiki, avocat, administratorul firmei de transport In-
tertranscom SRL (cu sediul în Iași) și vicepreședin-
tele Federației Operatorilor Români de Transport 
(FORT), a explicat de ce a hotărât reluarea activității 
în cadrul grădiniței. 

„Redeschiderea este o decizie normală. Noi am 
suspendat activitatea pentru decontaminare și de-
zinsecție, atât. Mâine, redeschidem porțile Kiki, 
pentru a intra în normalitate. Decontaminarea și 
dezinsecția s-au terminat ceva mai repede. Sunt 
niște substanțe care trebuie să-și facă efectul și pe 
suprafețe, și în spațiile exterioare. Noi am făcut o 
procedură de dezinsecție și în luna februarie, dar 
acum, având în vedere contextul acestei anchete 
epidemiologice, i-am rugat să ne ajute cu această 
dezinsecție și decontaminare, pentru a fi siguri că 
se elimină riscul de transmitere. Recurgem la aeri-
sire, la păstrarea independenței copiilor, să nu mai 
existe intersectare la masă, noi considerăm că sunt 
suficiente măsurile pentru ca copiii noștri să fie în 
siguranță. Nu știm exact câți părinți și-au retras co-
piii, dar important este că cei care s-au testat au 
ieșit negativ, deci la ora actuală nu mai avem cazuri 
pozitive. La grupa respectivă au existat șapte copii 
care la testul IDR au ieșit pozitiv. Testul intradermic 
înseamnă că s-au întâlnit cu virusul, dar nu au ac-
tivat, doar în cazul unui singur copil boala a fost ac-
tivată. Și copiii pozitivi IDR pot intra în colectivitate, 
mi s-a transmis clar asta de la dispensarul TBC, 
pentru că nu sunt contagioși, dar este important 
pentru confortul copilului de a nu face tratament 
cu antibiotic, pentru că, dacă testul IDR este pozitiv, 
se recomandă între trei și șase luni de tratament 
cu antibiotic, ca să fie sută la sută necontagioși. 
Părinții copiilor pozitivi au făcut tratamentul, la o 
parte dintre copii chiar l-am administrat noi la gră-
diniță, au adus pastiluțele și le dădea domnișoara 
asistentă. Îi înțeleg și pe părinții îngrijorați, și pe cei 
care au luat decizia de a-i retrage pe copii, dar cu 
pași mici, dar siguri, reintrăm în normalitate, pentru 
că ăsta e cursul firesc. Eu mizez pe perioada de 
timp cât stau copiii afară, două ore dimineața, două 
după-amiaza, la prânz servesc masa afară, vara îi 
și culcăm afară, iar cea mai bună imunitate o 
câștigi în natură”, a explicat Florin Bocai, directorul 
Grădiniței Kiki, unde s-au depistat mai multe cazuri 
de tuberculoză.  

Codruța ȘOROAGĂ

Kiki, grădinița unde au fost depistate mai multe cazuri de tuberculoză, își reia 
activitatea! Părinții sunt revoltați: „Doar rezultatele pentru personalul testat 
au fost menționate, copiii care sunt pozitivi la IGR sunt ascunși la spate”
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Primăria Municipiului Iași cumpără 
noi sisteme de acces și de plată 
pentru parcările din oraș.  
Procedura de licitație a fost lansată 

 
Administrația locală a publicat, recent, proce-

dura de licitație pe platforma Sistemului Electro-
nic de Achiziții Publice (SEAP). Contractul prevede 
furnizarea, montarea și punerea în funcțiune a 
sistemelor de control acces și plată pentru par-
cările din municipiu.  

Primăria Municipiului Iași 
achiziționează noi sisteme  
de plată în parcările din oraș 
Valoarea totală a contractului este de 420 de 

mii de lei, fără TVA, iar firmele interesate pot de-
pune ofertele financiare până la data de 16 iulie 
2024, ora 15.00.  

Echipamentele sistemului de control acces și 
plată vor cuprinde un terminal de intrare, prevăzut 
cu un buton, eliberator de tichete și cititor de car-
duri de proximitate, o casă automată de plată cu 
încasare și eliberare rest în numerar și card ban-
car, dar și bariere automate de acces.  

„Întreg sistemul de control acces și plată va 
avea rol de a gestiona într-un mod automat fără 
operatori umani, accesul la intrarea în parcare, 
traficul din incinta parcării, taxarea contravalorii 
timpului de staționare conform tarifelor stabilite, 
cat și accesul la ieșirea din parcare prin interme-
diul echipamentelor și a sistemului de adminis-
trare. Sistemul automat de parcare să poată fi 
complet integrat în sistemul de management cen-
tralizat din care va face parte și sistemul existent 
din parcarea publică cu plată Anastasie Panu. 
Pentru a avea acces la parcare, autovehiculul tre-
buie să fie poziționat în fața terminalului de in-
trare, iar utilizatorul va avea următoarele 
instrumente de acces: pe baza tichetului cu cod 
QR eliberat fizic de terminal, prin accesarea bu-
tonului emitere tichet, prin prezentarea cardurilor 
contactless la cititorul de carduri”, se arată în ca-
ietul de sarcini al procedurii de licitație.  

Primăria Iași scumpește toate locurile 
de parcare din oraș. În zona centrală, 
vor fi cele mai mari tarife 
În următoarele zile, Primăria Municipiului Iași 

va prezenta noua politică de tarifare a locurilor de 

parcare publice din oraș. Edilul Mihai Chirica a 
transmis recent că planul are în vedere o zonare 
cu tarife diferențiate. Demersul are ca scop des-
curajarea folosirii autoturismului personal pentru 
utilizarea transportului în comun. În zona centrală 
a Iașului, tarifele pentru locurile de parcare vor fi 
cele mai mari. 

„O politică de parcare pe care noi am finalizat-
o, nu am lansat-o în campanie pentru a nu induce 
emoții colective, dar pe care o vom lansa zilele ur-
mătoare, nu este o politică urâtă, grea și asupri-
toare asupra deținătorului, dar merge pe 
principiul «domeniul public se plătește». Plecând 
de la centru spre periferie, de la tarife care să 
descurajeze utilizarea centrului pentru parcare, 
plimbatul în centru poți să îl faci și pe jos sau cu 
un taxi sau cu un mijloc de transport în comun, iar 
vehiculul să devină un mijloc care să uneltească 
doar nevoile clare ale celui care îl deține. Te-ai dus 
cu cinci copii după tine, clar nu ai să iei două ta-
xiuri, ai să folosești mașina”, a declarat recent 
edilul Iașului, Mihai Chirica. 

Primăria Municipiului Iași cumpără noi sis-
teme de acces și de plată pentru parcările din 
oraș. Procedura de licitație a fost lansată. 

Alexandra MAISNER

Primăria Municipiului Iași 
achiziționează noi sisteme de plată 
pentru autoturisme. Într-o parcare din 
centrul orașului, se vor monta bariere
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Samuil Strulă, un tânăr în vârstă de 25 de ani, 
din localitatea Baranca, județul Botoșani, se luptă 
cu o boală grea, fiind diagnosticat cu cancer Hod-
gkin de tip scleroză nodulară. Pe lângă lupta con-
tinuă cu boala, tânărul se confruntă și cu lipsuri 
financiare, fiindu-i tot mai greu să suporte dru-
murile la Iași, acolo unde primește tratament chi-
mioterapeutic. 

Acest tânăr de 25 de ani duce o 
adevărată luptă pentru supraviețuire  
Pentru Samuil Strulă, problemele de sănătate 

au început în urmă cu circa un an, debutând cu 
pierderea energiei obișnuite. În doar o lună, tână-
rul a pierdut 5 kilograme, fapt ce a atras atenția 
familiei, astfel că s-a descoperit că suferea de 
cancer Hodgkin de tip scleroză nodulară. 

„Octombrie 2023 a marcat începutul acestui 
coșmar, când oboseala persistentă și lipsa de 
energie i-au dat de veste că ceva nu e în regulă. 
Ignorând inițial simptomele, Sami a alunecat trep-
tat spre o stare tot mai precară. Somnul prelungit, 
tremurul și febra zilnică l-au imobilizat la pat, iar 
cei dragi au sesizat cu îngrijorare deteriorarea ra-
pidă a stării sale. Pierderea a 5 kg în mai puțin de 
o lună l-a forțat să solicite ajutor medical de ur-
gență. Diagnosticul a lovit ca un trăsnet: cancer 
– limfom Hodgkin de tip scleroză nodulară. Viața 
lui și a familiei a fost complet zdruncinată”, au 
precizat reprezentanții Asociației Speranță pen-
tru România.  

Samuil Strulă are nevoie de sprijin 
financiar pentru a învinge cancerul 
Samuil Strulă are nevoie de ajutor financiar, 

pentru fi măcar scutit de grija că nu va avea banii 
necesari să se deplaseze pentru tratament de la 
Botoșani la Institutul Regional de Oncologie Iași. 

„Acum, Sami face naveta la Iași pentru chi-
mioterapie la fiecare două săptămâni, primește 
transfuzii de sânge și urmează un tratament in-
jectabil, administrat la domiciliu, de o asistentă 
din sat. Cu toate acestea, povara financiară a bolii 
devine tot mai apăsătoare, amenințând să-i zdro-
bească speranța. Haideți să fim alături de Sami în 
această luptă! Fiecare donație, oricât de mică, 
poate face o diferență semnificativă în viața lui. 
Putem fi lumina care îl ghidează prin această pe-
rioadă întunecată, oferindu-i șansa de a învinge 
cancerul și de a se bucura din nou de o viață plină 
de speranță”, au adăugat reprezentanții asocia-
ției.  

Persoanele care doresc să-l ajute pe Samuil 
Strulă să depășească această perioadă grea, ge-
nerată de îmbolnăvirea sa de cancer, pot face do-
nații în conturile deschise la BCR, BRD, Banca 
Transilvania, Raiffeisen Bank, ING Bank, CEC 
BANK, UniCredit Bank, Intesa Sanpaolo Bank, și 
ALPHA BANK. Denumire: Asociatia SPRO (Spe-
ranță pentru Romania). CUI: 41026636.  Persoa-
nele care aleg să doneze sunt rugate să specifice 
și cazul pentru care au contribuit financiar: Strulă 
Samuil. 

BCR 
LEI: RO16RNCB0015163548220001 
EURO: RO59RNCB0015163548220003 
USD: RO29RNCB0015163548220058 
COD SWIFT: RNCBROBU 
BRD 
LEI: RO34BRDE020SV83172010200 
EUR: RO17BRDE020SV83172350200 
COD SWIFT: BRDEROBU 
Banca Transilvania 
LEI: RO90BTRLRONCRT0502381601 
EURO: RO40BTRLEURCRT0502381601 
GBP: RO95BTRLGBPCRT0502381601 
COD SWIFT: BTRLRO22 

RAIFFEISEN BANK 
LEI: RO79RZBR0000060021092494 
EUR: RO83RZBR0000060021092519 
COD SWIFT: RZBRROBU 
ING Bank 
LEI: RO61INGB0000999909241779 
EURO: RO84INGB0000999909241850 
COD SWIFT: INGBROBU 
CEC Bank 
LEI: RO17CECEB00030RON0604187 
EUR: RO53CECEB000C1EUR0604211 
COD SWIFT: CECEROBU 
UniCredit Bank 
LEI: RO71BACX0000002272526000 
EUR: RO44BACX0000002272526001 
COD SWIFT: BACXROBUXXX 
Alpha Bank 
LEI: RO57BUCU1601215964001RON 
EUR: RO47BUCU1601215964004EUR 
COD SWIFT: BUCUROBU 
Intesa Sanpaolo Bank 
LEI: RO96WBAN000296191729RO02 
EUR: RO80WBAN000296191729EU01 
COD SWIFT: WBANRO22XXX 

Codruța ȘOROAGĂ

A slăbit 5 kilograme într-o singură lună, dar 
nici nu-și închipuia ce diagnostic va primi de 
la medici! Samuil Strulă are nevoie de sprijin 
financiar pentru a învinge cancerul
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Clienții care au vrut să recicleze 
sticlele din plastic în punctul de la 
Lidl Poitiers, weekendul trecut, au 
avut parte de o surpriză neplăcută. 
Aceștia s-au enervat din cauză că au 
așteptat 40 de minute să poată 
recicla, după ce aparatele s-au 
defectat de nenumărate ori. Nu e 
prima dată când se întâmplă  
asta la acel punct de colectare,  
spun persoanele nemulțumite  

 
Reciclarea plasticului le provoacă dureri de 

cap și nervi consumatorilor din cauza defecțiuni-
lor la aparate. Asta s-a întâmplat și în urmă cu câ-
teva zile, când mai multe persoane au vrut să 
recicleze sticlele din plastic la centrul de la Lidl 
Poitiers.  

„Sâmbătă, 29 iunie 2024, am fost la punctul de 
reciclare a sticlelor de plastic de la magazinul Lidl, 
de pe bulevardul Poitiers. Am stat la rând aproxi-
mativ 40 de minute din cauza nenumăratelor de-
fecțiuni pe care aparatele le aveau. Aparatele se 
strică foarte des. La câteva minute, apărea o 
eroare și eram nevoiți să așteptăm un angajat din 
magazin, pentru a remedia situația. Angajații ve-
neau și ei foarte greu, undeva la 10 minute aștep-
tam doar ca să vină un angajat și să constate 
situația. Ori era o problemă în spatele aparatelor, 
ori era o problemă în față. Ba veneau și scoteau 
cutiile cu sticle reciclate, ba deschideau aparatul 
în partea din față, pentru că se bloca hârtia de bo-
nuri valorice. În ritmul ăsta, să stau câte 40 de mi-
nute pentru a recicla câteva sticle, mai bine mă 

las păgubașă”, a spus Luciana, o tânără din Iași, 
nemulțumită, care vine des la acest punct de re-
ciclare a plasticului.  

Condițiile din containerele unde se 
aduc sticlele la reciclat sunt improprii 
Tânăra mai spune că e un aer irespirabil în 

acel centru de reciclare.  
„O altă problemă este modul în care sunt or-

ganizate modulele astea. Aerul în interior este 
irespirabil, nu exista nici urmă de climatizare. Pe 
lângă faptul că am stat în soare 40 de minute, pe 
35 de grade, în momentul în care am intrat în con-
tainerul respectiv cred că erau peste 40 de grade 
și un miros înțepător, probabil de la sticlele reci-
clate”, mai spune ieșeanca.  

Client din Iași: „Pe lângă faptul  
că iei din banii mei, mă și umilești”  
O altă persoană spune că va renunța la reci-

clarea sticlelor, dacă organizarea va fi la fel de 
proastă.  

„Nu mai reciclez. Mai bine le arunc și o să le ia 
oamenii străzii. E bătaie de joc, nu este deloc bine 
organizată situația! Mai mult, sunt zile în care cei 
de la barurile din zonă sau magazine vin cu căru-
cioare întregi cu sticle. Nu e normal, ar trebui pen-
tru cantități așa mari să existe un alt aparat. Vine 
un om cu cinci sticle, care stă la rând, poate, o oră 
să-l aștepte pe un patron de bar, care are de 
băgat 100 de sticle. Lucrul acesta se întâmplă în 
fiecare zi. Sub nicio formă, acesta nu este un de-
mers prin care să faci populația să vrea să reci-
cleze. Pe lângă faptul că iei din banii mei, mă mai 
și umilești. Mă obligi să stau la rând în niște con-

diții groaznice, ca să cerșesc dreptul meu. Nu e 
normal ce se întâmplă”, a spus Lucian, un alt ie-
șean nemulțumit.  

Reporterii BZI au încercat să ia legătura cu re-
prezentanții Lidl Poitiers, dar nu au reușit până la 
închiderea ediției. O situație asemănătoare s-a în-
tâmplat la un magazin Mega Image, din Iași. O tâ-
nără a depus reclamație pentru că nu s-a făcut 
reciclarea sticlei din plastic manual, după ce se 
defectase aparatul de reciclat. Supermarketul a 
fost amendat cu 1.000 de lei de Comisariatul Ju-
dețean pentru Protecția Consumatorilor pentru 
comportament incorect față de consumator.  

Cum funcționează SGR? 
Sistemul de garanție-returnare (SGR) a fost 

implementat în România începând cu data de 30 
noiembrie 2023, moment din care românii trebuie 
să plătească o garanţie de 50 de bani când cum-
pără o băutură îmbuteliată în ambalaje între 100 
ml şi 3 litri (apă, băuturi răcoritoare, bere, cidru, 
vin, băuturi spirtoase) de la un comerciant. Ulte-
rior, după golirea ambalajului, consumatorul tre-
buie să îl aducă într-unul dintre punctele de 
returnare organizate de comercianţi şi primește 
înapoi, pe loc, valoarea garanţiei plătite iniţial, 
fără a fi condiţionat de prezentarea bonului fiscal. 
Ambalajele pentru care trebuie plătită garanția 
sunt marcate cu sigla „Ambalaj cu garanție”, indi-
când eligibilitatea lor pentru sistem. Operatorii 
economici care refuză să returneze garanția am-
balajelor riscă amenzi de până la 50.000 de lei. 
Astfel, au apărut probleme la punctul de reciclare 
a plasticului, de la Lidl Poitiers.  

Raluca COSTIN

Probleme la punctul de reciclare de la Lidl Poitiers. 
Clienții s-au enervat pentru că au așteptat 40 de 
minute din cauza defecțiunilor aparatelor



ACTUALITATE luni, 01 iulie 6

Actori celebri, într-un nou 
spectacol de teatru, 
programat la Iași! Acesta 
este interzis minorilor sub 
16 ani și se va juca cu casa 
închisă. Ateneul Național 
din Iași programează, 
vineri, 12 iulie 2024, de la 
ora 19.00, la Sala Unirii, o 
nouă premieră – „Fluturi, 
fluturi”, cu Maia 
Morgenstern și Marius 
Manole, regia Toma Hogea  

 
Doi actori celebri, într-un spec-

tacol aparte, programat la Iași! Piesa 
este interzisă minorilor sub 16 ani și 
se va juca cu casa închisă. Ateneul 
Național din Iași programează, vi-
neri, 12 iulie 2024, ora 19.00, la Sala 

Unirii, premiera intitulată „Fluturi, 
fluturi”, cu Maia Morgenstern și Ma-
rius Manole, regia Toma Hogea. 

Nou spectacol de teatru,  
cu actori celebri, la Iași!   
Textul lui Aldo Nicolaj, „Fluturi, 

Fluturi”, este povestea unei femei 
singure, care își joacă în propria 
viață rolul pe care își dorește să-l 
prezinte lumii: o femeie puternică, 
frumoasă și independentă, care s-a 
lăsat curtată și iubită de bărbați cu 
statut material și social, fără a se 
supune vreunuia dintre ei.  

„Edda, căci despre ea este vorba, 
este femeia pentru care familia și 
copiii sunt poveri, piedici în calea 
desfășurării narcisismului. Este fe-
meia care nu poate face distincție 
între realitate și iluzie, care trăiește 

în propria lume și care refuză să ac-
cepte realitatea. Este o poveste de 
viață care se derulează de la finețea 
comediei spre profundul dramatism, 
o poveste despre iluzie, vise, iubire, 
adevăr și asumarea lui. Cele trei per-
sonaje din distribuție le regăsim, as-
tăzi, în diverse familii, părând a fi 
universale”, arată organizatorii.  

Premiera aduce la rampă o 
producție teatrală 
deosebită, presărată cu 
momente comice, dar și  
cu mult, mult dramatism 
Noua premieră „Fluturi, Fluturi” 

va impresiona prin originalitatea 
montării, a spațiului de joc, prin ele-
mentele vizuale (desen în nisip), 
printr-o muzică originală care va 
puncta fiecare moment comic sau 

dramatic și, nu în ultimul rând, 
printr-o distribuție perfectă: Maia 
Morgenstern, Marius Manole și Ale-
xandra Paftală.  

Creația aduce la rampă o pro-
ducție teatrală deosebită, presărată 
cu momente comice, dar și cu mult, 
mult dramatism. Regia este sem-
nată de Toma Hogea, scenografia - 
Alina Dincă-Pușcașu, muzică - Cari 
Tibor, video/desen în nisip - Ana 
Munteanu, light design - Lucian 
Moga, asistență regie - Erica Moldo-
van, coregraf - Andrei Tcaciuc. Ală-
turi de cunoscuții Maia Morgenstern 
și Marius Manole joacă și Alexandra 
Paftală! Așadar, spectacol de teatru, 
cu actori celebri, la Iași, care se 
joacă cu casa închisă.  

Valentin HUȚANU 
valentin.huțanu@bzi.ro

Spectacol de teatru, cu actori celebri, la 
Iași! Totul e interzis minorilor sub 16 
ani și se joacă cu casa închisă
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20 de studenți ai UAIC din Iași vor fi 
implicați direct în etapa de admitere 
și selecție a absolvenților de clasa a 
XII-a, pentru a urma cursurile 
facultăților instituției! Instituția a 
derulat recrutarea și selecția 
acestora. Ei vor primi o bursă în 
valoare de 620 de lei (două luni, 
pentru sesiunea de admitere iulie 
2024 și septembrie 2024), 
anume un total de 1.240 de lei  

 
Un grup de 20 de studenți ai Universității „Ale-

xandru Ioan Cuza” (UAIC) din Iași vor fi implicați 
direct în etapa de admitere și selecție a absolven-
ților de clasa a XII-a, pentru a urma cursurile fa-
cultăților instituției! Aceștia vor comunica cu 
viitorii candidați la facultățile UAIC, pentru a-i 
ajuta să parcurgă mai ușor procesul de înscriere 
la admitere, în cadrul proiectului „Acces spre suc-

ces în educația universitară” (AccEd), finanțat prin 
Fondul de Dezvoltare Instituțională (FDI) 2024. 

Studenți ai UAIC din Iași, implicați 
direct în etapa de admitere și  
selecție a absolvenților de clasa a XII-a 
Studenții înmatriculați la studii de licență, 

master sau doctorat, care nu sunt în ani terminali, 
au fost invitați să participe la competiția privind 
desfășurarea activității de facilitare a parcurgerii 
procesului de înscriere la admitere, prin interme-
diul Call Center-ului Admitere la UAIC 2024. Call 
center-ul va funcționa în perioada admiterii, în in-
tervalul 11 iulie - 2 august, respectiv 4-13 septem-
brie,  și va oferi informații privind oferta 
educațională, suport privind înscrierea și confir-
marea locului. Programul call center-ului în pe-
rioadele menționate mai sus va fi următorul: luni 
– sâmbătă, 9.00 - 19.00 (în două ture: 9.00 - 14.00 
și 14.00 - 19.00), duminică, 9.00 - 14.00. Studenții 

participanți la activitate vor beneficia de o bursă 
în valoare de 620 de lei. 

Scopul este de a îmbunătăți platforma 
informatică destinată admiterii și 
instruirii specifice a membrilor  
din comisiile de admitere 
Selecția celor 20 de studenți s-a derulat în 

conformitate cu Procedura privind acordarea bur-
selor pentru studenții participanți la Activitatea 
2: Asigurarea desfășurării în bune condiții a pro-
cesului de admitere la UAIC prin organizarea unui 
Call Center, îmbunătățirea platformei informatice 
destinate admiterii și instruirea specifică a mem-
brilor din comisiile de admitere din cadrul proiec-
tului „Acces spre succes în educația universitară” 
(AccEd). Pe acest plan, un grup de studenți ai UAIC 
din Iași, implicați direct în etapa de admitere și 
selecție a absolvenților de clasa a XII-a.  

Valentin HUȚANU 
valentin.huțanu@bzi.ro

Studenți ai UAIC din Iași, implicați 
direct în etapa de admitere și selecție a 
absolvenților de clasa a XII-a, pentru a 
urma cursurile facultăților instituției
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Probele scrise la examenul național de Baca-
laureat 2024 debutează astăzi, 1 iulie, cu cea la 
Limba și literatura română. La nivelul județului 
Iași, în vederea susținerii probelor pentru prima 
sesiune a examenului maturității, s-au înscris 
5.303 candidați, 4.879 din seria curentă și 424 din 
seriile anilor anteriori. 

Bacalaureat 2024!  
Astăzi, elevii susțin prima  
probă scrisă a examenului maturității 
Absolvenții claselor a XIII-a și a XIII-a susțin, 

astăzi, 1 iulie 2024, prima probă scrisă, cea la 
Limba și literatura română. În cadrul examenului 
s-au înscris 5.303 candidați, 4.879 din seria cu-
rentă și 424 din seriile anilor anteriori. Pentru 37 
de absolvenți provenind din 18 școli ale județului 
Iași, Comisia Județeană de Bacalaureat a propus 
adaptarea procedurilor de susținere a examenului 
în vederea asigurării condițiilor de egalizare a 
șanselor.  

Probele scrise se susțin în 18 centre de exa-
men. În municipiul Iași, sunt organizate 14, iar 
patru sunt în afara municipiului, două în orașul 
Pașcani, unu în orașul Hârlău și unu în Târgu-Fru-
mos.  

Pe 2 iulie, este programată proba obligatorie 
a profilului, urmând ca pe 4 iulie să se desfășoare 
proba la alegere a profilului. Precizăm faptul că 
vineri, 5 iulie 2024, 35 de elevi de la Colegiul Na-
țional „Mihai Eminescu” Iași și 11 elevi de la Colegiul 
Național „Vasile Alecsandri” Iași vor susține proba 
scrisă la disciplina non-lingvistică (DNL), studiată 
în limba franceză, din cadrul Bacalaureatului pen-
tru secțiile bilingve francofone. 

Probele scrise ale examenului 
maturității încep la ora 9.00 
Probele Bacalaureatului încep la ora 9:00, ac-

cesul elevilor în săli fiind permis până la ora 8:30. 
Timpul destinat elaborării unei lucrări scrise este 
de trei ore din momentul în care s-a încheiat dis-
tribuirea subiectelor în sala de examen. Benefi-
ciază de prelungirea timpului de lucru, cu 
maximum două ore, candidații pentru care s-a 
aprobat această solicitare de către Comisia Ju-
dețeană de Organizare a examenului de Bacalau-
reat. Toate sălile de examen au în dotare camere 
funcționale de supraveghere video și audio. Pen-
tru rezolvarea subiectelor, candidații vor folosi 
numai cerneală sau pastă de culoare albastră, iar 
pentru executarea schemelor și a desenelor, vor 
utiliza numai creion negru. Pentru probele scrise 
la Matematică și Geografie, candidații pot apela 
doar la instrumente de desen. La probele scrise, 
mijloacele de calcul sunt interzise, iar hârtia folo-
sită este doar cea distribuită în sala de examen. 

Este interzisă introducerea în sălile de exa-
men a unor obiecte, precum ghiozdane, rucsacuri, 
sacoșe, poșete etc. De asemenea, elevii vor fi in-
formați că nu este permis accesul în săli cu ma-
nuale, dicționare, notițe, însemnări etc., precum 
și cu orice mijloc electronic de calcul, de stocare 
de informații sau de comunicare (stick-uri de me-
morie, telefoane, tablete etc.). 

În același timp, candidaților le este interzis să 
comunice între ei sau cu exteriorul, să transmită 
ori să schimbe între ei foi din lucrare, ciorne, no-
tițe sau alte materiale care ar putea fi utilizate 
pentru rezolvarea subiectelor, pentru comunicare 
în interior sau cu exteriorul. 

Cei surprinși în aceste situații vor fi eliminați 
din examen, indiferent dacă materialele/obiectele 
interzise au fost folosite sau nu, indiferent dacă 
au fost introduse de aceștia ori de alți candidați, 
de alte persoane și indiferent dacă ei au primit ori 
au transmis materialele interzise. Drept urmare, 
acești candidați nu mai au dreptul de a participa 
la următoarele două sesiuni. 

Când se vor afișa primele rezultate  
Afișarea primelor rezultate este prevăzută 

pentru data de 8 iulie (până la ora 12:00). Precizăm 
faptul că, în conformitate cu prevederile art. 5 și 
ale art. 6 din Regulamentul UE 2016/679, privind 
protecția persoanelor fizice în ceea ce privește 
prelucrarea datelor cu caracter personal și privind 
libera circulație a acestor date de abrogare a Di-
rectivei 95/46/CE (Regulamentul general privind 
protecția datelor - RGPD), afișarea rezultatelor se 
va face prin anonimizarea numelui și a prenumelui 
candidatului. Contestațiile pot fi depuse sau 
transmise în aceeași zi, în intervalul orar 12:00 - 
18:00. Rezultatele finale vor fi făcute publice în 
data de 12 iulie. 

Pentru a fi declarat promovat, un absolvent de 
liceu trebuie să îndeplinească următoarele con-
diții, cumulativ, precum recunoașterea, echivala-
rea, susținerea tuturor probelor de evaluare a 
competențelor lingvistice și digitale, susținerea 
tuturor probelor scrise, obținerea notei 5 (cel 
puțin) la fiecare dintre acestea și obținerea me-
diei 6 (cel puțin) la probele scrise. 

Probele scrise la examenul național de Baca-
laureat 2024 debutează astăzi, 1 iulie, cu cea la 
Limba și literatura română. 

Alexandra MAISNER

Bacalaureat 2024! Absolvenții claselor a 
XII-a și a XIII-a susțin, astăzi, proba scrisă 
la Limba și literatura română
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Un mare ginecolog și 
specialist în obstetrică din 
SUA ajunge la Iași! Invitat 
este prof. univ. dr. Ceana 
Nezhat, din Statele Unite 
ale Americii, profesor de 
ginecologie și obstetrică la 
Universitatea Emory, medic 
primar chirurgie 
ginecologică, fondator  
al Nezhat Medical Center  
din Atlanta  

 
Mare ginecolog și specialist în 

obstetrică din Statele Unite ale Ame-
ricii (SUA), prezent la Iași! Invitat 
este prof. univ. dr. Ceana Nezhat, 
profesor de ginecologie și obstetrică 
la Universitatea Emory, medic pri-
mar chirurgie ginecologică, fondator 
al Nezhat Medical Center din Atlanta. 
Este vorba de un eveniment de ex-

cepție în seria Conferințelor „Grigore 
T. Popa”, programate de Universita-
tea de Medicină și Farmacie (UMF) 
„Grigore T. Popa”.  

Mare și faimos  
ginecolog din SUA,  
invitat special la Iași 
Acesta este specialist în trata-

mentul chirurgical minim invaziv al 
endometriozei severe a diferitelor 
organe, este invitat special al Uni-
versității de Medicină și Farmacie 
pentru a susține o prelegere în ca-
drul unei sesiuni științifice intitulate 
„Progrese în chirurgia minim inva-
zivă ginecologică”. Evenimentul, 
care se bucură de participarea și 
altor personalități de prestigiu din 
domeniul chirurgiei, precum prof. 
univ. dr. Irinel Popescu sau dr. Iacob 
Marcovici, va avea loc miercuri, 3 

iulie, începând cu ora 10.00, în Aula 
„Alexandru Tzaicu” a Centrului de Si-
mulare „Prof. Univ. Dr. Cristian Dra-
gomir”. 

Este considerat pionier  
în numeroase proceduri 
inovatoare pentru 
avansarea chirurgiei 
laparoscopice video  
și a tehnicilor robotice 
Rectorul UMF Iași a ținut să 

transmită: „Invit întreaga comuni-
tate academică a UMF Iași să parti-
cipe la o sesiune științifică 
deosebită, în cadrul căreia îl vom 
avea ca invitat special pe profesorul 
Ceana Nezhat, renumit specialist în 
chirurgia minim invazivă. Personali-
tate de prestigiu, recunoscută la 
nivel internațional pentru experiența 
sa în tratamentul endometriozei 

multiorganice și în chirurgia pentru 
îmbunătățirea fertilității, prof. univ. 
dr. va susține prelegerea «Adoles-
cent endometriosis. Why early de-
tection is important»”, a declarat 
prof. univ. dr. Viorel Scripcariu.  

Profesorul Ceana Nezhat, ocupă 
funcțiile de Director Medical de Edu-
cație și Formare și de Director Chi-
rurgie Minim Invazivă și Robotică la 
Spitalul Northside din Atlanta, Geor-
gia, SUA. Este considerat pionier în 
numeroase proceduri inovatoare 
pentru avansarea chirurgiei laparos-
copice video și a tehnicilor robotice 
și a fost distins cu numeroase premii 
pentru abilitățile sale chirurgicale și 
activitatea didactică. Așadar, un fai-
mos ginecolog din SUA este invitat 
special la Iași! 

Valentin HUȚANU 
valentin.huțanu@bzi.ro

Faimos ginecolog din SUA, 
invitat special la Iași! Este vorba 
de prof. univ. dr. Ceana Nezhat
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Mii de șoferi se folosesc de o  
așa-zisă variantă de ocolire a 
aglomerației de la Podu Iloaiei.  
Deși drumul trece prin câmp, printre 
porumb și floarea-soarelui, sute  
de șoferi îl folosesc pentru a  
scuti uneori peste o oră în trafic 

 
Coșmarul șoferilor care frecventează drumul 

european, prin Podu Iloaiei, este departe de a se 
termina. Zilnic, sute de oameni caută variante 
pentru a evita să stea peste o oră în coloană, la 
temperaturi de peste 30 de grade. Unii dintre ei 
ocolesc coada pe câmp. Drumul pe care îl parcurg 
durează aproximativ 8-9 minute, ceea ce este 
„mană cerească”. 

Reporterii BZI au discutat cu mai mulți șoferi 
care aleg această variantă. Toți sunt nemulțumiți 
de faptul că trebuie să meargă pe câmp, dar spun 
că este singura variantă. „Circul aproape în fie-
care zi de la Iași la Roman, iar drumul este un coș-

mar. Uneori stăteam chiar și o oră și jumătate în 
coadă. Am găsit varianta asta și acum o folosesc. 
Când ajung la Roman, trebuie să-mi spăl mașina, 
dar asta este. Este inadmisibil să faci două ore de 
la Iași la Roman.  

Acum, să fiu sincer, nici nu știu dacă drumul 
ăsta, pe câmp, este drum sau este o chestie im-
provizată de șoferi. Câteva sute îl folosesc în fie-
care zi”, a spus un șofer care se folosește de 
drumul de pe câmp pentru a evita coada de la 
Podu Iloaiei. 

Varianta ocolitoare a aglomerației de 
la Podu Iloaiei, un vis care este departe 
Șoferii spun că, deși plătesc taxe, nu primesc 

nimic în schimb. Un alt conducător auto susține 
că cea mai bună variantă este mersul pe câmp.  

„Bine sau rău, nu avem de ales. Merg pe câmp 
decât să stau o oră sau poate mai mult cu capul 
în soare. Ceea ce ne fac nouă autoritățile este o 
bătaie de joc cum nu s-a mai văzut. Domnule, plă-

tim rovinieta 100 și ceva de lei pe an. Nu o plătesc 
doar eu, sunt milioane de șoferi în țara asta care 
plătesc. Chiar nu se poate investi în infrastruc-
tură? Dacă este un accident, Doamne ferește, tot 
traficul de pe europeană este blocat. Nu este nor-
mal”, a adăugat un alt șofer. 

Soluții există, interesul lipsește 
Autoritățile au promis în repetate rânduri că 

vor face ceva pentru ca aglomerația să nu mai 
existe. Au spus că vor lărgi drumul, că vor mai 
construi o bandă pe sens, că vor face o variantă 
ocolitoare, însă nimic nu s-a concretizat. Mii de 
șoferi care circulă zilnic pe acest sector de drum 
ajung să-și blesteme zilele. Până când soluțiile vor 
fi puse în practică, conducătorii autp trebuie să 
circule pe „propria” variantă ocolitoare de la Podu 
Iloaiei. 

Șoferii s-au săturat să piardă ore în trafic, așa 
că folosesc varianta ocolitoare de la Podu Iloaiei. 

Lucian SAVA

Turul variantei ocolitoare de la 
Podu Iloaiei! Iată locul prin care mii 
de șoferi fentează aglomerația: 
„Sincer, nici nu știu dacă este drum”
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Costel-Florin Văscu, preotul alungat 
de enoriași după ce a fost prins cu 
amanta, a trimis, în urmă cu câteva 
zile, o serie de mesaje șocante atât 
familiei presupusei sale amante, cât 
și reporterilor BZI. Mesajele trimise 
de acesta sunt de o violență extremă  

 
Costel-Florin Văscu a fost alungat, înainte de 

Sărbătorile Pascale, de enoriașii din localitatea 
Hăbășești, comuna Strunga, județul Iași, după ce 
s-a aflat că avea o relație extraconjugală cu o tâ-
nără din Pașcani, Iulia Vasilica Ț. Femeia era că-
sătorită la rândul său, fiind mama unui băiețel în 
vârstă de 11 ani. În ciuda scandalului provocat, 
Costel-Florin Văscu nu a fost caterisit, ci doar 
transferat din Arhiepiscopia Iașilor în cea a Tomi-
sului, acolo unde continuă să slujească. Odată cu 
transferul său, Costel-Florin Văscu și-a luat cu el 
și presupusa amantă, care a renunțat cu totul la 
familie pentru a fi alături de preot.  

Preotul alungat de enoriași după ce a 
fost prins cu amanta și-a ieșit din minți 
În urma articolului „Desfrânare dusă la extrem 

în sânul Bisericii Ortodoxe! Enoriașii dintr-o paro-

hie din Iași s-au minunat când au aflat ce face 
acest preot: «Locuiește în aceeași casă și cu 
soția, și cu amanta»”, preotul Costel-Florin Văscu 
le-a trimis reporterilor BZI un mesaj cu afișare 
unică pe WhatsApp, care conținea doar injurii și 
cuvinte vulgare. În aceeași zi, preotul i-a trimis și 
surorii amantei sale un mesaj deosebit de violent. 
Costel-Florin Văscu ar fi recurs la acest gest, de-
oarece Iulia Vasilica Ț. nu mai este susținută nici 
măcar de familia sa, sora amantei împotrivindu-
se relației cu preotul. Reporterii BZI au intrat în 
posesia acestui mesaj.  

„Scroafă împuțită, dacă nu te spânzuri, o să-
ți tai gâtul ca la porc. Du-te dracului odată pentru 
totdeauna”, a fost mesajul trimis de Costel-Florin 
Văscu. 

În urma preotului  
au rămas o mulțime de datorii 
Deși au trecut circa două luni de când Costel-

Florin Văscu a fost alungat de enoriași din parohia 
Hăbășești, noi și noi detalii șocante ies la iveală 
despre relația sa cu Iulia Vasilica Ț. 

„Soțul ei era să-i prindă în fapt în apartamentul 
lor. Băiatul dormea în dormitor, iar ea își făcea 
treaba cu popa în sufragerie. Noroc că nu a intrat 
peste ei, că se putea întâmpla o nenorocire, 

atunci nu aveau ce să mai nege. El vrea cu orice 
preț să rămână preot, altceva nu știe să facă. E 
de la casa de copii, nu a muncit o zi în viața lui. 
Acum, o ține pe ea de paravan, să nu-l răspo-
pească”, a declarat un enoriaș apropiat de familia 
Iuliei Ț.  

Enoriașii susțin că preotul Costel-Florin Văscu 
ar fi lăsat parohia cu o mulțime de datorii care tre-
buie acum să fie suportate de către locuitorii din 
Hăbășești. 

„Noi, enoriașii, nu suntem revoltați doar pen-
tru scandalul pe care le-a iscat preotul în comu-
nitate, ci și pentru că a lăsat o mulțime de datorii, 
are în jur de 8.000 de lei datorie la lumânări. Cei 
de la Protopopiatul Pașcani au spus că ne aș-
teaptă un an să plătim, dar oamenii din sat nu vor 
să cotizeze încât să-i plătească fostului preot da-
toriile. El cheltuia banii cu amanta și noi să plătim 
datoriile lui, nu e drept. A lăsat și la întreținere o 
mulțime de datorii, pentru ce consuma la casa pa-
rohială. Biserica e degradată, e monument istoric 
și nu se poate interveni, dar cu banii ăștia puteam 
repara ceva împrejurul ei”, a declarat un alt eno-
riaș, revoltat de comportamentul preotului care a 
fost alungat din sat după ce a fost prins cu 
amanta.  

Codruța ȘOROAGĂ

Costel-Florin Văscu, preotul alungat de 
enoriași după ce a fost prins cu amanta, 
și-a ieșit din minți! Slujitorul Domnului a 
trimis o serie de mesaje șocante: „Dacă 
nu te spânzuri, o să-ți tai gâtul ca la porc”
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Un bărbat din comuna ieșeană Rediu 
a pus lacătul pe afacere după ce 
primarul Ciprian Grosu a refuzat să-i 
emită autorizația de funcționare  

 
Din ce în ce mai multe probleme și scandaluri 

ies la iveală în comuna condusă de primarul USR, 
Ciprian Grosu, timp de patru ani. În 2023, Grigore 
Bălănescu a fost nevoit să își închidă barul din 
Breazu din cauză că primarul în funcție a refuzat 
să îi emită autorizația de funcționare.  

Un bărbat din comuna Rediu  
a pus lacătul pe afacere după  
ce primăria a refuzat să emită 
documentele de funcționare  
Grigore Bălănescu, bărbatul din comuna 

Rediu, a povestit reporterilor BZI faptul că a fost 
nevoit să își închidă afacerea din cauza primarului 
Ciprian Grosu. Totul s-a întâmplat în anul 2023, 
când a vrut să deschidă un bar în satul Breazu din 
comuna Rediu, județul Iași. Bărbatul avea nevoie 
de autorizația de funcționare care trebuia emisă 
de primăria din localitate. Acesta a purtat o dis-
cuție cu Ciprian Grosu, privind documentele ne-
cesare. În primă fază, primarul i-a transmis lui 
Grigore Bălănescu faptul că poate deschide barul 
fără autorizația de funcționare, dar trebuie să 
tacă din gură și să treacă neobservat. Din cauză 
că Grigore Bălănescu îi spunea de problemele din 
localitate în fiecare discuție, Ciprian Grosu a re-
fuzat emiterea autorizației de funcționare a loca-
ției. 

„Primarul, dacă mă vede, nici nu vorbește cu 
mine. Ne-am mai certat, am avut o afacere, a vrut 

să mi-o închidă pentru că l-am tot presat că nu 
face drumuri și alte lucruri care nu erau bune în 
comună, nu face nimic. Inițial, primarul Ciprian 
Grosu, când am vrut să deschid barul în Breazu, 
mi-a spus să îl deschid așa, fără autorizație de 
funcționare, să tac din gură, să merg pe burtă, să 
nu se afle. Eu l-am deschis, dar nu l-am ținut mult 
pentru că îmi era frică de controale. Mi-am dat 
seama că ceva nu este bine că atunci când m-am 
dus să depun actele pentru autorizația de funcțio-
nare, în primărie nu mai exista cererea, nu a fost 
înregistrată nicăieri, angajații primăriei mi-au 
spus că nu au așa ceva, că nu este nicio cerere 
înregistrată. Voia să îmi ia 4.000 de lei taxă pentru 
o autorizație de funcționare care era înainte doar 
100 și ceva de lei, 200 de lei maxim. Eu am vrut să 
deschid un bar în Breazu. Tot ce vă spun s-a în-
tâmplat anul trecut”, a povestit Grigore Bălă-
nescu.  

Grigore Bălănescu a fost nevoit să își 
deschidă afacerea în altă comună 
Din cauză că primarul Ciprian Grosu a refuzat 

să îi emită autorizația de funcționare pentru barul 
din satul Breazu, Grigore Bălănescu s-a văzut ne-
voit să închidă afacerea și să o deschidă într-o 
altă comună. Practic, în loc să faciliteze locuito-
rilor emiterea documentelor pentru deschiderea 
unor afaceri și pentru dezvoltarea comunei prin 
realizarea de noi locuri de muncă, primarul i-a pus 
lacătul pe bar lui Grigore Bălănescu.  

„Până la urmă, am deschis în altă comună, nu 
am mai stat după primar și primărie. Primarul nu 
dădea nimic, nici nu mă băga în seamă. Avea 
motiv să nu îmi dea, avea o ciudă pe mine. Ne-am 
mai întâlnit și astă iarnă, când era blocat drumul, 

nu era deszăpezit la Tăutești, m-am certat cu el, 
el a ridicat tonul, dădea să înjure și când dădeam 
să îl filmez, vorbea frumos. Eu am sesizat niște 
probleme din comună de fiecare dată când îl ve-
deam sau mă întâlneam cu el, iar lucrurile astea 
lui nu i-au convenit deloc. Eu am vrut să deschid 
barul undeva la strada principală din Rediu, lângă 
biserică, pe dreapta”, a mai spus Grigore Bălă-
nescu.  

Contactat de reporterii BZI, Ciprian Grosu, pri-
marul comunei Rediu, s-a arătat iritat de întreba-
rea privind refuzul emiterii autorizației de 
funcționare a barului deschis de Grigore Bălă-
nescu. Acestea a transmis faptul că nu mai do-
rește să fie deranjat, fiind în concediu.  

„Nu știu, doamnă. Nu mă mai deranjați atât, 
sunt în concediu. Și așa mă deranjați duminica, 
nu mă mai sunați pe mine, da? Pa”,  a spus Ciprian 
Grosu, primarul comunei Rediu.  

Amintim faptul că, într-o ediție anterioară, 
Grigore Bălănescu a povestit reporterilor BZI fap-
tul că a fost anunțat de funcționarii Primăriei 
Rediu că trebuie să achite contravaloarea tarifului 
de salubritate pentru patru persoane, în contextul 
în care acesta a făcut o cerere, în ianuarie 2024, 
pentru modificarea numărului de persoane la una 
singură. Probabil, și în acest caz, primarul Ciprian 
Grosu s-a răzbunat pe cel care îi aduce în atenție 
problemele din localitate?  

Un bărbat din comuna ieșeană Rediu a pus la-
cătul pe afacere după ce primarul Ciprian Grosu 
a refuzat să-i emită autorizația de funcționare. 
Grigore Bălănescu nu a primit documentul din 
cauză că îi spunea mereu primarului problemele 
din localitate.  

Alexandra MAISNER

Ultimele tunuri date de primarul 
Ciprian Grosu la Rediu! O afacere a 
fost distrusă pe ultima sută de metri
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Sara Ariana SRL este firma din Vaslui 
care este abonată la bugetul unei 
comune din Iași din anul 2020. 
Societatea a încheiat zeci de 
contracte cu Primăria Scânteia, 
acestea fiind încredințate direct,  
fără licitație 

 
În comuna ieșeană Scânteia, primarul PNL, 

Mihai Darabană, oferă zeci de contracte, prin 
încredințare directă, unei firme de închirieri im-
obile. Sara Ariana SRL a primit peste 1,5 milioane 
de lei, fără TVA, doar din ofertele acceptate la pro-
cedurile de încredințare directă.  

Sara Ariana SRL,  
firma din Vaslui care închiriază 
apartamente, abonată la bugetul 
comunei Scânteia din județul Iași  
De patru ani de zile, societatea Sara Ariana 

SRL, administrată de Marian Ionel Postoi, a înche-
iat nu mai puțin de 30 de contracte, prin încredin-
țare directă, cu Primăria Scânteia. Valoarea totală 
a acestora este de 1.549.544 de lei, fără TVA. An-
gajații din cadrul instituției au transmis reporte-
rilor BZI faptul că firma a fost adusă în comună 
chiar de primarul Mihai Darabană (PNL), care este 
rudă cu administratorul societății. Mai mult decât 
atât, conform contractelor, societatea trebuia să 
execute anumite lucrări ce implică și folosirea uti-
lajelor, precum tractoare și buldoexcavatoare, dar 
acestea au fost puse la dispoziție de primarul co-
munei, cu titlu gratuit.  

„Firma din Vaslui, Sara Ariana SRL, are con-
tracte cu primăria de patru ani de zile, el a adus-
o în comună, în firmă este o verișoară de-a soției. 
Ei încheie contracte cu primarul doar pe achiziții 

directe, că acolo nu e nevoie de licitație. Problema 
cea mai mare este că ei (n.r. - firma Sara Ariana 
SRL) încheie contract cu primăria, dar primarul 
Mihai Darabană, ca să realizeze lucrările, le dă uti-
lajele de la primărie gratuit, să-și facă treaba. În 
filmare se vede cum lucrează, alea sunt ale pri-
măriei, nu ale firmei”, a spus unul dintre angajații 
Primăriei Scânteia. 

Utilajele Primăriei Scânteia au lucrat inclusiv 
la școala din localitate. 

„E de patru ani prin primărie firma asta. În so-
cietate este o rudă de-a primarului. Administra-
torul e de la Negrești, din Vaslui, firma a făcut mai 
multe lucrări în comună. La Școala Scânteia, a 
făcut terenul de sport, utilajele primăriei au lucrat 
pentru firmă, iar ei încasează banii”, a spus un alt 
angajat al Primăriei Scânteia.  

Primarul din comuna Scânteia neagă 
orice formă de rudenie dintre  
el și patronul firmei din Vaslui  
Contactat de reporterii BZI, Mihai Darabană a 

negat orice formă de rudenie cu patronul firmei 
Sara Ariana SRL. Acesta a susținut inclusiv faptul 
că nu a oferit societății, cu titlu gratuit, utilajele 
primăriei pentru a realiza lucrările contractate 
prin încredințare directă.  

„Anul acesta, nu am niciun contract. Asta e 
cea mai mare prostie, nu are nicio treabă, soția 
mea nu are nicio treabă. Nu au lucrat ei (n.r. - Sara 
Ariana SRL) la terenul de la Școala «Axinte Uri-
cani», nu dăm utilajele primăriei la firme. Cum să 
lucreze utilajele primăriei, că noi avem doar un 
tractor, o remorcă mică, astea sunt utilaje care se 
folosesc la platforma de gunoi”, a spus primarul 
PNL, Mihai Darabană.  

Potrivit platformei Sistemului Electronic de 
Achiziții Publice (SEAP), în anul 2023, Sara Ariana 

SRL a primit, prin încredințare directă, 7 con-
tracte. Printre acestea se numără cele cu privire 
la lucrările de amenajare a parcului din satul Bo-
rosești, pentru suma de 253.029 de lei, fără TVA, 
lucrări de amenajare platforme cu pavele autoblo-
cante, cu o valoare de 67.997 de lei, fără TVA, dar 
și amenajarea terenului de fotbal din satul Boro-
sești, cu o valoare de 208.990 de lei, fără TVA. To-
talul contractelor semnate între Primăria Scânteia 
și firma Sara Ariana SRL, în anul 2023, a fost în va-
loare de 760.465,52 lei, fără TVA. În 2022, socie-
tatea a primit, tot prin încredințare directă, fără 
organizarea unor licitații, 15 contracte cu o va-
loare totală de 488.789,19 lei, fără TVA. Printre 
acestea se numără și cel cu privire la amenajarea 
tribunelor la terenul de sport de la Școala „Axinte 
Uricanul”, unde au fost folosite utilajele primăriei 
și în urma căruia firma Sara Ariana SRL a încasat 
nu mai puțin de 13.612,04 lei, fără TVA. În anul 2021, 
societatea a încheiat 5 contracte cu Primăria 
Scânteia, cu o valoare totală de 220.270 de lei, 
fără TVA, iar în 2020 au fost încheiate 3 contracte 
cu o valoare totală de 80.020 de lei, fără TVA. În 
decursul anilor 2020-2023, Sara Ariana SRL a în-
casat din bugetul local al Primăriei Scânteia 
1.549.544,71 lei, fără TVA.  

Sara Ariana SRL are ca obiect de 
activitate „închirierea și  
subînchirierea bunurilor imobiliare 
proprii sau închiriate” 
Potrivit informațiilor publice, societatea Sara 

Ariana SRL, administrată de Marian Ionel Postoi, 
a fost înființată în anul 2007 și are ca obiect prin-
cipal de activitate „închirierea și subînchirierea 
bunurilor imobiliare proprii sau închiriate”. Firma 
are sediul în localitatea Negrești, județul Vaslui. 
În anul 2023, firma controlată de Marian Ionel Pos-
toi a realizat o cifră de afaceri de 2.247.610 lei, un 
profit net de 434.786 de lei și datorii de 255.481 de 
lei. În 2022, societatea a realizat o cifră de afaceri 
de 1.291.965 de lei, un profit de 214.583 de lei și da-
torii de 506.121 de lei.  

Menționăm faptul că Marian Ionel Postoi nu a 
putut fi contactat pentru un punct de vedere re-
feritor la situația contractelor primite prin încre-
dințare directă, din comuna Scânteia, a relației de 
rudenie între acesta și primarul Mihai Darabană, 
dar și cu privire la folosirea utilajelor primăriei în 
cadrul lucrărilor pe care le-a executat în locali-
tate.  

Sara Ariana SRL este firma din Vaslui care 
este abonată la bugetul comunei Scânteia din ju-
dețul Iași din anul 2020. Societatea a încheiat zeci 
de contracte cu administrația publică locală, 
acestea fiind încredințate direct, fără licitație 

Alexandra MAISNER

Rudele primarului din comuna Scânteia bagă mâna 
în bugetul localității. Încasări de peste 1,5 milioane 
de lei, din contractele încredințate fără licitație
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SERVICII MEDICALE 

CABINET INDIVIDUAL  

DE LIBERA PRACTICA 

„PSIHOLOGIE CLINICA” - CAUIA FLORENTINA 

COPII - ADULTI - SERVICII PSIHOLOGICE POST 

CRIZA COVID SUPPORT DE REINTEGRARE SOCIO 

FAMILIARA SI SCOLARA. 

Telefon: 0732.806.569
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ANGAJEAZĂ Inginer proiectant 
HVAC 

Vino sa faci parte din echipa DAS! Cau-
tam colegi noi pentru departamentul 

de proiectare si ofertare instalatii 
HVAC (termice, climatizare, ventilatie, 

evacuarea fumului și a gazelor 
fierbinți).  

Candidatul ideal: 
Absolvent studii superioare in dome-

niul instalatiilor aferente constructiilor 
Cunostinte temeinice Autocad, Ms 

Office, cunostiintele de MagiCad consti-
tuie un avantaj 

Disponibilitate pentru deplasari, 
atentie la detalii, disponibilitate pentru 
program prelungit 

Descrierea jobului: 
Realizarea documentatiei proiectelor 

de instalatii (parte scrisa si desenata)  
Participarea la discutii cu beneficiarii 

proiectelor realizate 
Proiectarea instalatiilor pentru fazele 

DTAC, PTH, DDE 
Oferirea de asistenta tehnica si su-

port in faza de executie 
Realizarea de memorii tehnice, bre-

viare de calcul, scheme functionale, etc. 
Intocmirea listelor de cantitati, caie-

telor de sarcini, documentatiilor de 
avize, dispozitiilor de santier 

Elaborarea de solutii de proiectare si 
oferirea de solutii tehnice corespunza-
toare pentru toate tipurile de proiecte 
(civile, industriale si agricole). 

Mentinerea legaturii cu furnizorii si 
producatorii de specialitate 

In functie de necesitati, intocmeste 
oferte financiare pentru instalatiile 
HVAC: solicita oferte de pret de la furni-
zori, analizeaza listele de cantitati in 
conformitate cu planurile proiectului, 
centralizeaza ofertele de pret de la fur-
nizori 

Beneficii: 
Salariu motivant 
Tichete de masa / Diurna (in cazul depla-

sarilor) 
Telefon de serviciu 
Calculator cu toate licentele nece-

sare 
ANGAJEAZĂ 
Pentru lucru în ŢARĂ și 

STRĂINĂTATE 
INGINERI cu/fără experiență: 
CONSTRUCŢII CIVILE INDUSTRIALE ŞI 

AGRICOLE 
INSTALAŢII PENTRU CONSTRUCŢII 
INGINERIE ELECTRICĂ, ENERGETICĂ 

ŞI 
INFORMATICĂ APLICATĂ 
MUNCITORI CALIFICAȚI: 
INSTALATORI, ELECTRICIENI, SU-

DORI, LACĂTUŞI, 
ZIDARI, FINISORI, DULGHERI, TÂM-

PLARI, FIERARI BETONIȘTI 
MUNCITORI NECALIFICAȚI cu/fără 

experiență (8/10 clase; cu/fără 
diplomă de bacalaureat) cu posibilita-
tea calificării în meseriile specifice 
domeniului construcții și instalații. 

CV-urile pot fi transmise prin e-
mail la adresa: office@das.ro sau se 

pot depune la sediul societatii din 
Iasi, str.Aurel Vlaicu, nr.87 

Relații la telefon: 0232 262800 
Mobil: 0744 275 627; 0745 125 161



OFERTE SERVICIU 

Fermador SRL angajează electrician întreținere în 
cadrul Abatorului de păsari din Podu-Iloaiei, 
Județul Iași. Pentru mai multe detalii, va rugăm sa 
ne contactați la numărul de telefon: 0232.222.111.

MEDIU 

S.C. CIB NEW HOME SRL, anunță 
publicul interesat asupra 
depunerii solicitării de emitere a 
acordului de mediu pentru 
proiectul “CONSTRUIRE  DOUA 
LOCUINTE COLECTIVE, 
IMPREJMUIRE, RACORDURI 
UTILITATI, ORGANIZARE DE 
SANTIER”, propus a fi amplasat în 
comuna Com. MIROSLAVA, Sat. 
HORPAZ, NC 90546. Informațiile 
privind proiectul propus pot fi 
consultate la sediul APM Iaşi, 
Calea Chisinaului, nr.43 în zilele 
de luni – joi ,între orele 8:00 – 
16:30 şi vineri între orele 8:00-
14:00, precum şi la următoarea 
adresă de internet 
office@apmis.anpm.ro și la sediul 
S.C. CIB NEW HOME SRL în Sat 
CIURBESTI, Com. MIROSLAVA, 
Str. PRINCIPALA, Nr. 10, Judetul 

IASI. Observațiile publicului se 
primesc zilnic la sediul  APM IASI. 

UNIVERSITATEA “ALEXANDRU 
IOAN CUZA” DIN IAŞI titular al 
PUZ – “CONSTRUIRE IMOBIL CU 
FUNCŢIUNI DE CAZARE" propus a 
se amplasa în Iaşi, bdul Nicolae 
Iorga nr. 32A, anunta publicul 
interesat asupra deciziei etapei de 
incadrare – proiectul de plan nu 
are efecte semnificative asupra 
mediului, nu necesita evaluare de 
mediu, urmând a fi supus 
procedurii de adoptare fara aviz 
de mediu. Observatiile publicului 
cu privire la decizia etapei de 
incadrare se primesc la sediul 
APM Iasi– mun. Iași, str. Calea 
Chișinăului nr. 43, in zilele de luni-
joi (orele 8,00-16,30) si vineri 
(orele 8,00-14,00), in termen de 
10 zile calendaristice de la 
publicarea anuntului.
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CONDOLEANȚE 

Colectivul Colegiului Național Pedagogic „Vasile Lupu” din Iași și 
sutele de absolvenți normaliști care i-au fost elevi aduc brațe de 
flori și gânduri pline de recunoștință, celei care a fost Virginia 
PAVEL, profesoară de înaltă ținută intelectuală și umană mai bine 
de trei decenii.Doamna Profesoară Virginia PAVEL a predat 
Psihologie, Pedagogie și a coordonat Practica Pedagogică cu mult 
profesionalism, implicare empatică și exigență deopotrivă pentru 
învățăceii normaliști. În memoria elevilor săi și a întregii comunități 
normaliste rămâne dascălul desăvârșit, cu har și vocație, mereu 
alaturi de elevi cu vorba și fapta, profesorul care a fost lumină și a 
dăruit lumină, un model și mentor al zeci de generații de învățători 
și educatoare. Invățătura sădită în sufletele elevilor Domniei Sale, 
chipul său frumos și senin vor ține vie recunoștința, amintirea 
duioasă și puterea lecțiilor care nu se uită niciodată. Dumnezeu să 
o odihnească în pacea Sa eternă! Condoleanțe familiei îndurerate!
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Luis Alberto Diaz a fost polițist 
pentru mulți ani în Peru, dar s-a 
mutat în Iași, în 2006, după ce s-a 
îndrăgostit de o româncă.  
Deși adaptarea a fost greoaie, 
bărbatul este fericit la noul său loc 
de muncă și alături de familie 

 
Luis Alberto are 53 de ani, însă de 19 ani locu-

iește în România alături de soția și de fiica sa ce 
are 18 ani. Peruanul nu auzise de România, dar s-
a mutat aici pentru a fi alături de persoana iubită. 
Acum, este șofer la Uber și nu ar mai pleca nicio-
dată de aici. 

Polițistul din Peru a ajuns în Iași 
Deși câștiga destul de bine și avea un loc de 

muncă respectat în societatea, Luis Alberto s-a 
îndrăgostit de o româncă și și-a dat seama că 
viața lui este alături de ea. Femeia a avut curajul 
să meargă în Peru pentru a îl cunoaște, iar de 
atunci sunt de nedespărțit. 

„Am 53 de ani și sunt din orașul Arequipa, al 
doilea oraș ca mărime din Peru, însă din 2006 lo-
cuiesc în Iași. Pe la începutul anilor 2000, era 
foarte populară platforma mIRC, puteai să vor-
bești cu persoane prin intermediul internetului, 
însă nu vedeai poze sau să ai informații suplimen-
tar, era doar un nume. Atunci am cunoscut o fe-
meie din România și am început să discutăm. 
După ceva timp, lucrurile începuseră să fie mai 
serioase, iar ea a făcut primul pas, a spus că vine 
în Peru ca să mă cunoască. Eu acolo lucram ca 
polițist în oraș, câștigam destul de bine”, poves-
tește Luis Alberto. 

După ce s-a întâlnit cu soția sa, Luis Alberto a 
avut de luat o decizie, dacă rămâne acolo sau 
pleacă spre Europa. 

„Femeia aceasta din România a avut nebunia 
să vina până în Peru ca să ne cunoaștem, dacă nu 
ar fi făcut ea primul pas, nu cred că ne mai ve-
deam. În anul 2003, a venit la mine, iar ulterior ne-
am și căsătorit și avem o fiică împreună, care s-a 
născut acolo. Totuși, în 2005, ea a vrut să ne în-
toarcem în țară, deoarece nu se simțea în sigu-
ranță în Peru și ne gândeam la familia noastră. 
Bărbații, în general, au umblat după două lucruri, 
iubire și bani, deci nu aveam cum să o refuz. Așa 
că ne-am mutat cu fetița în România”, a mai spus 
Luis Alberto. 

A rămas surprins de România 
Luis Alberto nu a mai stat pe gânduri și a 

urmat-o pe femeia pe care o iubește într-o țară 
total necunoscută pentru el. 

„Pentru mine a fost foarte dificil în primii trei 
ani, deoarece nu știam limba deloc, veneam într-

o țară total necunoscută, însă eram fericit că sunt 
alături de familia mea. Le-am explicat prietenilor 
și familiei că eu plec în România, până la urmă, era 
decizia mea. Țin minte că am avut un mic șoc 
când am ajuns aici, deoarece infrastructura din 
România nu este așa bună, printre blocuri era 
multă vegetație care crescuse, străzile erau 
groaznice, trotuare fărmate, am rămas surprins, 
deoarece în Peru stăteam foarte bine la aceste lu-
cruri. În schimb, îmi place că lumea e mai liniștită, 
sunt mulți care au școală, sunt mai multe posibi-
lități. În Peru, este o problemă cu armele și cu tra-
ficul de droguri”, își amintește Luis Alberto. 

Și-a găsit locul în societate  
După ce a reușit să învețe cât de cât limba, 

Luis Alberto a căutat tot felul de oportunități ca 
să își asigure traiul. După ce a avut o afacere care 
nu a mers, peruanul a devenit taximetrist și șofer 
de Uber. 

„La început, am făcut tot posibilul ca să învăț 
limba română și a fost greu. Nu am lucrat, deoa-
rece nu știam să vorbesc românește. Abia în 2011, 
mi-am deschis, în Tătărași, un magazin cu acvarii 
pentru pești, deoarece acesta era un hobby de-al 
meu din Peru. În 2016 a trebuit să închid, deoarece 
nu mai aveam așa mulți clienți, însă încă mă mai 
ocup să curăț acvarii. Am avut mare noroc, deoa-
rece în 2016 am reușit să mă angajez ca taxime-
trist, după ce am fost refuzat de multe ori, 
deoarece nu știam să vorbesc prea bine, însă ci-
neva m-a ajutat. Din 2019, sunt șofer la Uber pe 
propria mașină și sunt foarte mulțumit, deoarece 
reușesc să mă întrețin pe mine și pe familia mea”, 
a precizat peruanul. 

România a devenit casa sa 
Odată cu trecerea timpului, Luis Alberto s-a 

îndrăgostit de România, iar această țară a devenit 
noua sa casă. De când a venit aici, nu s-a mai în-
tors niciodată în Peru, însă asta nu-l deranjează. 

„Din punct de vedere social, România este 
foarte sigură și îți asigură o educație, desigur, 
pentru cei care vor să muncească și să-și dea in-
teresul. Ce îmi mai place mult la această țară este 
natura, totul este verde, este multă apă, în Peru, 
solul era uscat, nu creșteau foarte multe plante 
acolo, în schimb, aici se face agricultură. Deși gă-
tesc multă mâncare peruană, sunt și preparate de 
aici care-mi plac foarte mult, cum ar fi puiul cu 
smântână, deși este gras, este și foarte bun. Sin-
cer, eu mă identific acum cu Româna și nu m-aș 
muta de aici. Sper doar să se dezvolte în conti-
nuare”, a transmis bărbatul. 

Pe viitor vrea să își obțină și cetățenia ro-
mână. 

„România este casa mea de mulți ani, nu am 
mai fost niciodată în Peru de când am venit aici. 
M-am gândit acum câțiva ani să merg, însă a venit 
pandemia și am renunțat. Am permis de ședere 
cu drept de muncă, iar pe viitor sper că o să-mi 
obțin și cetățenia, numai că este un test care e 
destul de dificil. Încă nu vorbesc perfect română, 
încă mai fac greșeli, iar soția mea mereu îmi 
atrage atenția, deoarece vrea ca eu să evoluez. 
Fata mea deja a crescut, are 18 ani, chiar are Ba-
calaureatul acum și am emoții pentru ea”, a înche-
iat Luis Alberto. 

A renunțat la viața de polițist în Peru și și-a 
găsit liniștea în Iași. Luis Alberto s-a îndrăgostit 
de România și nu vrea să mai plece de aici. 

Petronel ȘTEFAN

Un polițist din Peru s-a îndrăgostit de o româncă și a 
luat decizia care i-a schimbat radical viața. Acum, este 
în Iași și are o meserie la care nu s-a gândit vreodată
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Dosar nr. 3640/2022 
Data 21.06.2024 
 

Subsemnatul,  IOVU DRAGOȘ, executor judecătoresc în 
cadrul BEJ IOVU DRAGOȘ, de pe lângă Judecătoria Iași—Curtea 
de Apel Iași, cu sediul în Strada Sfântul Lazăr, numărul 2, 
blocul Mihail Kogălniceanu, mezanin, Municipiul Iași, Județul 
Iași, în conformitate cu dispozițiile art. 839 alin. (1) din Codul 
de procedură civilă din 2010, republicat în 2015, cu 
modificările și completările ulterioare, aducem la cunoștință 
generală că în  data de 30.07.2024 ora 13:00  la sediul 
biroului  va avea loc vânzarea la licitație publică a 
bunului  imobil situat in intravilanul Satului Botesti, 
Comuna Botesti, Judetul Vaslui, constand in teren in 
suprafata de 2.800 m.p. conform actului de proprietate 
si suprafata de 2.904 m.p. masurata, compus din 
suprafata de 454 m.p. avand categoria de folosinta curti-
constructii, situata in parcela 1CC, suprafata de 1.542 
m.p., avand categoria de folosinta arabil, situata in 
parcela 2A, suprafata de 908 m.p., avand categoia de 

folosinta vie, situata in parcela nr. 3V, impreuna cu 
constructia C1, avand destinatia constructii de locuinte, 
cu o suprafata construita la sol de 33 m.p., inscris in 
Cartea Funciara nr. 72162 a localitatii Botesti, avand nr. 
Cadastral 72162 pentru teren si 72162-C1 pentru 
constructie; adresă  Comuna Boțești, Județul Vaslui, 
România; proprietar: dl.IACOB Marcel, la prețul de 50 341,00 
RON reprezentând 100% din prețul de evaluare. 

Somăm  pe toți cei care pretind vreun drept asupra 
imobilului urmărit să-l anunțe pe executorul judecătoresc 
înaintea datei stabilite pentru vânzare. 

Invităm pe toți cei care doresc să cumpere imobilului 
urmărit silit să se prezinte la data, locul și ora stabilită pentru 
vânzare, având asupra lor cartea de identitate și până la 
această dată să prezinte oferte de cumpărare. 

Potrivit dispozițiilor art.839 alin.(1) lit.l) din Codul de 
procedură civilă, până la termenul de vânzare, ofertanții 
trebuie să consemneze la dispoziția executorului 
judecătoresc, în contul nr. RO89 BREL 0002 0020 4505 
0104—cont de consemnări, deschis la Libra Internet Bank 
S.A. pe seama și la dispoziția BEJ IOVU DRAGOȘ, CIF RO 
41 092 982, o garanție de participare de cel puțin 10% din 
prețul de pornire a licitației imobilului, în sumă de 5 034,10 
RON. 
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Unde pleacă domnișoara în vacanță? 

Babele bârfitoare încep rubrica de azi cu o 
povestioară amuzantă. Zilele trecute, v-au spus 

că e ceva forfotă prin miliție pentru că Bombo-
nica și-a luat concediu în aceeași perioadă cu alți 
colegi și sunt vorbe care spun că nu este o în-
tâmplare. Iaca, babele au aflat că Bombonica 
merge anul acesta la Eforie, la hotelul Vera. Ba-
bele nu știu dacă și-au mai luat și alții din miliție 
concediul tot acolo, dar babele vă spun așa, ca 
fapt divers… Se mai interesează și vă mai poves-
tesc. 

Dom premar o cam trage cu șprițul.  
E în depresie? 
În ultima vreme, v-au tot povestit babele des-

pre fostul primar de la Rebiu, pe nume Cipirică 
Grosierul, dar o mai fac o vreme că din toamnă 
pleacă acasă și nu mai are rost. Babele au auzit 
că Cipirică este treaz în puține zile. Bea de stinge 

cică, iar unele voci spun că ar fi în depresie. 
Doamne ferește de boală, dar Cipirică ar trebui 
să se pregătească intens că are multe de făcut 
de acum încolo, mai are pe la DaNa… ;ai povestim 
despre asta când o fi cazul, dacă o fi… 

Iar a avut vise umede. 
Oare îl mai crede cineva? 
Zilele trecute, babele v-au povestit că Arăgă-

zel Pompa tot vorbește cu primarii pedesiști ca 
să-i facă cheie lui Godan Cojocel. Ei bine, a mers 
mai departe de atât, iar la un șpriț de zilele tre-
cute a spus că s-a făcut înțelegerea la București 
și că va conduce el pedeseul. Mai mult decât 
atât, a spus că listele de pulamentare le va face 
el. Oare a visat frumos Arăgăzel? Babele cred că 
ăsta n-are ce căuta prin pulitică sub nicio formă.

Bursa bârfelor

Crește salariul minim pe economie, 
dar și cheltuielile angajatorilor. De la 
1 iulie 2024, salariul minim brut va fi 
de 3.700 de lei. Salariatul va încasa 
2.164 de lei, iar statul 1.615 lei 

 
Antreprenorii din Iași spun că, deși crește sa-

lariul minim pe economie de astăzi, 1 iulie 2024, și 
ar trebui să fie o măsură bună, angajatorii au de 
plătit mai multe taxe.  

„Se mărește cu 300 de lei neimpozabil, dar, 
dacă se depășește plafonul de 4.000 de lei, chiar 
și cu un leu, 3.700 de lei minim plus tichete de 300 
de lei, și sare de 4.000 de lei, se impozitează tot. 
Deci vor scădea veniturile angajaților”, susține 
Mircea Mihăilescu, antreprenor.  

Specialiștii spun că povara fiscală asupra an-
treprenorilor este tot mai mar.  

„Fiscalitatea e foarte mare pe forța de muncă. 
E un paleativ. Intră mai mulți bani în buzunarul an-

gajatului. Patronul cu mult drag ar da mai mulți 
bani angajatului. Balanța cheltuieli-venituri e de-
balansată total, deci aici trebuie făcut ceva. Gu-
vernanții nu sunt în stare să își regleze 
cheltuielile”, susține Neculai Vițelaru, președintele 
Patronatului Întreprinderilor Mici și Mijlocii din re-
giunea Nord-Est.   

Antreprenor din Iași:  
„Se accentuează starea de 
impredictibilitate legislativă” 
Antreprenorii mai spun că starea de impredic-

tibilitate legislativă s-a accentuat.  
„Creșterea salariului minim brut pe economie, 

de la 1 iulie 2024, nu generează un impact în cos-
turile fabricii de ambalaje Exonia, având în vedere 
că toate salariile au deja un cuantum superior pla-
fonului stabilit prin salariul minim. Această schim-
bare poate fi semnificativă, cu impact variat 

asupra economiei românești, funcție de domeniul 
de activitate al fiecărei întreprinderi. Va genera 
costuri salariale mai mari. Microîntreprinderile vor 
trebui să gestioneze și să acopere din alte resurse 
noile costuri salariale, deoarece salariul minim 
brut va crește de la 3.300 de lei la 3.700 de lei 
lunar. Necesită ajustări în sistemele de calcul sa-
larial. Antreprenorii trebuie să opereze ajustările 
necesare în sistemele de calcul salarial, pentru a 
reflecta aceste modificări și pentru a asigura acu-
ratețea calculului salarial. În concluzie, această 
majorare va impune adaptări și planificare atentă 
pentru antreprenori, având în vedere impactul 
asupra costurilor și proceselor de salarizare. În 
plus, accentuează starea de impredictibilitate le-
gislativă, deja tipică țării noastre, din păcate...”, 
susține Tiberiu Stoian, fondator Exonia.  

Se măresc taxele și impozitele 
Taxele pe care le plătesc românii s-ar putea 

majora din 2025. Este vorba despre impozitele 
plătite pentru terenuri și case, inclusiv aparta-
mente. Analiștii estimează că impozitele ar putea 
fi chiar de trei ori mai mari decât în prezent. Și 
asta din cauză că se vor calcula în funcție de va-
loarea de piață a bunului respectiv. Proprietarii 
apartamentelor din orașele mari vor fi probabil cei 
mai afectați. Eliminarea excepțiilor fiscale a fost, 
de asemenea, prevăzută în Planul Național de Re-
dresare și Reziliență. De exemplu, în prezent, cei 
care activează în domeniul IT sunt scutiți, dacă 
vor, de contribuția la Pilonul 2. Cei care lucrează 
în agricultură sau construcții beneficiază de sa-
larii minime diferite. Asemenea excepții ar urma 
să fie eliminate. Astfel, creșterea salariului minim 
pe economie aduce noi poveri fiscale pentru an-
treprenori. 

Raluca COSTIN

Crește salariul minim, dar și cheltuielile 
angajatorilor din Iași. Antreprenor: „Se accentuează 
starea de impredictibilitate legislativă”


